

# 心理学报(Xinli Xuebao)

#### **ACTA PSYCHOLOGICA SINICA**

## 第54卷 第1期

2022年1月出版

## 目 次

### 研究报告

特质焦虑在面部表情刖汪意加上阶段的影响: 来自 ERP	的证别	舌							
	李婉	说 刘	燊	韩尚锋	张	林	徐	强	(1)
基于成本最小化信息的社会性意图识别:来自脑电和行	为的证	据							
林	静	黄量	杰成	何耘丰	段继	鵬	尹	军	(12)
8~12 岁儿童抑郁与认知重评的关系: 悲伤面孔注意偏向	的中介	作用							
		… 张	妮	刘文	刘	方	郭	鑫	(25)
嫉妒与幸福感因果机制:基于追踪和日记法研究				·向燕辉	何佳	हे जान	李清	银	(40)
仪式动作、象征意义和积极情绪增强控制感: 双路径机管	制	尹ī	可丽	兰淼森	李	慧	赵子	文	(54)
礼之用,和为贵?和谐管理理论视角下团队亲社会违规氛	見围对	团队组	赞的	影响					
				·蔡亚华	程佳	琳	李劲	松	(66)
环境无序性对消费者多样化寻求的影响及作用机制					・王	艳	蒋	晶	(78)
潜变量交互效应标准化估计:方法比较与选用策略				記忠麟	欧阳劲	J樱	方俊	燕	(91)
++ //-									
其他									
第二十三届全国心理学学术会议顺利召开				中国	心理	学会	秘书如	少 (	108)
中国心理学会前身中华心理学会会刊《心理》封面						滔	144月	(卦	+=,



投稿请登录编辑部网站 http://journal.psych.ac.cn

### ACTA PSYCHOLOGICA SINICA

Volume 54, Number 1

January, 2022

#### **CONTENTS**

Reports of Empirical Studies
Emotional bias of trait anxiety on pre-attentive processing of facial expressions: ERP investigation
LI Wanyue, LIU Shen, HAN Shangfeng, ZHANG Lin, XU Qiang (10)
The recognition of social intentions based on the information of minimizing costs: EEG and behavioral
evidences·····LIN Jing, HUANGLIANG Jiecheng, HE Yunfeng, DUAN Jipeng, YIN Jun (23)
Relationship between depression and cognitive reappraisal in 8-12 years old children: The mediating role of
attention bias toward sad expression ZHANG Ni, LIU Wen, LIU Fang, GUO Xin (39)
The causal mechanism between envy and subjective well-being: Based on a longitudinal study and a diary
method XIANG Yanhui, HE Jiali, LI Qingyin (53)
How ritual actions, symbolic meanings, and positive emotions enhance perceived control: A dual path way
mechanism · · · · YIN Keli, LAN Miaosen, LI Hui, ZHAO Ziwen (65)
Rules can maintain harmony? The influence of team pro-social rule breaking climate on team performance
from the perspective of harmony management CAI Yahua, CHENG Jialin, LI Jinsong (77)
The effect of environmental disorderliness on variety seeking behavior and its mechanism
WANG Yan, JIANG Jing (89)
Standardized estimates for latent interaction effects: Method comparison and selection strategy
WEN Zhonglin OHYANG linving FANG lunvan (106

Online submission please visit http://journal.psych.ac.cn